
 
 
 

 

Høringssvar vedr. påtænkt flytning af specialgruppen 
fra Wagnerhus til Måbjerghus 
 
Handicaprådet takker for muligheden for at afgive høringssvar vedr. forslag 
om flytning af specialgruppen fra Wagnerhus til Måbjerghus 
 
Efter at have undersøgt baggrunden for forslaget, er det Handicaprådets 
vurdering, at forslaget giver mulighed for at forbedre specialgruppens fysiske 
rammer. Med forslaget vil specialgruppen opnå mere rolige og skærmede 
omgivelser, hvilket i de fleste tilfælde er af stor betydning for disse børn.   
 
Handicaprådet bakker derfor op om forslaget. Samtidig gøres opmærksom 
på, at forslaget indebærer store forandringer for det enkelte barn.  
Handicaprådet opfordrer derfor til, at der tages individuelle hensyn, når en 
eventuel flytning planlægges.  
 
Handicaprådet opfordrer til, at en eventuel flytning sker i forbindelse med 
opstart af nyt skoleår, så antallet af børn der skal flyttes, kan minimeres.  
 
Handicaprådet forventer, at flytningen også omfatter specialgruppens faglige 
personale, så børnene gives den bedst mulige støtte i overgangen og at de 
efter flytningen fortsat omgås det personale de kender.   
 
Ligeledes opfordrer Handicaprådet til, at der forud for en eventuel flytning 
foretages de nødvendige tilpasninger af de fysiske rammer. Dette gælder 
både den fysiske tilgængelighed og indretning ude og inde, at der skabes 
rammer der giver mulighed for inkluderende fællesskaber, samt at de fysiske 
rammer gør det muligt for specialbørnene selv at opsøge fællesskabet med 
de andre børn.  
 

 De politiske medlemmer af Rådet tager et generelt forbehold 
 De administrative medlemmer af Rådet tager forbehold. 

 
På rådets vegne den 17.01.2023 
 
På Handicaprådets vegne 
Vita Hagelskjær, næstformand


